
21. Meddelelser (2012-82448)
Møde om Kollektiv Trafik
Lisbeth Ritter, Michael Fjeldsøe, Uffe jacobsen og Rikke Wesch deltog i Økonomiforvaltningens 
møde om udbygningen af den Kollektive Trafik i København d. 30. Maj 2012. Her kunne Valby 
Lokaludvalg notere sig, at Økonomiforvaltningen p.t. (ud fra en påstigeranalyse) har valgt at tage 
Lokaludvalgets forslåede letbaneløsning gennem Carlsberg af bordet og i stedet arbejder 
forvaltningerne videre med en letbaneløsning fra Nørrebro st. ud til Ring III og en metrolinje fra 
Hovedbanen over Sydhavnen til Ny Ellebjerg st.

Event ved Herman Bangs Plads

Torsdag d. 14. Juni 2012 fra 15-17 er der åbningsfest for den midlertidige nærgenbrugsstation + 
byrum på Herman Bangs Plads. Der vil være lokal mad, underholdning mv. Særskilt invitation 
fremsendes på mail.

Orientering om Regulativ for Lokaludvalg
Regulativet blev behandlet på ØUs møde den 22.5. ØU besluttede at indsætte 

nyt 2. at-punkt med følgende ordlyd: ”at § 5 stk. 2 ændres til ”Medlemmer og suppleanter udpeget 
efter stk. 1 skal være villige til at modtage valget og have folkeregisteradresse i Københavns 
Kommune eller væsentlige og dokumenterede interesser i lokalområdet. Medlemmer og suppleanter 
udpeget efter indstilling skal tillige repræsentere lokale foreninger, frivillige organisationer, 
brugerbestyrelser på skole- idræts-, ældre- og daginstitutionsområdet og lignende, som forestår 
eller deltager i lokale aktiviteter i bydelen eller området, jf. § 2, stk.2””. Indstillingen blev (så vidt 
sekretariatet er orienteret) godkendt af BR d. 31. Maj 2012. Herefter sendes regulativet til 
godkendelse i Indenrigsministeriet

Orientering om effektivisering i Økonomiforvaltningen
Økonomiudvalget har på deres møde d. 8. Maj 2012 taget stilling til effektiviseringer på 
Økonomiforvaltningens område, herunder en generel besparelse på 1% på lokaludvalgsområdet. ØU 
besluttede imidlertid at forslaget om effektiviseringer på lokaludvalgsområdet skulle udgå af det 
samlede effektiviseringsforslag. Det betyder at lokaludvalgenes puljemidlerne ikke længere indgår i 
Økonomiforvaltningens effektiviseringsstrategi. Da forvaltningen fortsat skal finde effektiviseringer 
svarende til 1 % er der stadig mulighed for at lokaludvalgenes sekretariatsmidler, på lige fod med 
forvaltningens øvrige budgetter, kommer til at indgå som en del af de besparelser, der måtte blive 
gennemført. 

Europaskolen

Man kan læse følgende i pressen: Siden starten af 90’erne har politikerne i Københavns Kommune 
ønsket at etablere en Europaskole i byen. Nu kommer den. Eleverne indtager klasselokalerne i august 
2013. I første omgang i midlertidige lokaler, men senere i en nybygget skole på Carlsberg-området.



(Fra DRs hjemmeside d. 27. Maj 2012)
Dette er ikke blevet bekræftet af forvaltningen overfor sekretariatet endnu…

Mit Europa

Kultur Valby bygger en labyrint på Toftegårds Plads som er en farverig opvisning på, hvad 
international gadekunst for øjeblikket kan præstere. Derudover er labyrinten en oplevelsesevent, der 
samtidig sætter fokus på Europa og det danske formandskab. I labyrinten er indbygget en række 
opgaveposter, der lægger op til refleksion og debat af fremtidens Europa. Valby Lokaludvalg 
deltager i projektet med et lokalt perspektiv på et miljøspørgsmål.Det er planen, at publikum kan 
besøge labyrinten fra den 21. til den 30. juni. Torsdag den 21. vil der være en større åbningsfest, hvor 
der bl.a. er en koncert med Per Vers på programmet.

Økologisk Marked

Lørdag den 16. juni starter en ny sæson med økologisk marked. På udvalgte markedsdage vil der 
ydermere være aktiviteter for hele familien. Der er markedsdag de tre sidste lørdage i juni samt alle 
lørdage i august og september. På åbningsdagen den 16. juni vil Frugtformidlingen stå for et 
madværksted, hvor børn kan lave smagfulde retter med jordbær og kartofler. Lørdag den 30. juni 
kan du lære om krydderurter, og lørdag den 11. august holder Frugtformidlingen igen madværksted 
for børn om korn, mel og pandekager. Sæsonen afsluttes med en æblepressedag lørdag den 29. 
september.

Grønne indkøb
Valby Lokaludvalg er klar med en ny Guide til grønne indkøb i Valby. Den nye udgave af folderen 
sætter særlig fokus på forbrugsvarer, som man ikke umiddelbart tænker over i forbindelse med 
økologi og miljø.

Svømmehal på Vigerslev Alle Skole

Sagen om nedlæggelse af svømmehal på Vigerslev Alle skole er endnu ikke kommet i høring. Det er 
ikke endeligt besluttet, hvordan sagen behandles og hvordan og hvornår, den kommer i høring. 
Sekretariatet er i kontakt med forvaltningen om dette. 

Boligsociale Helhedsplaner

Organiseringen af de boligsociale helhedsplaner i kommunen er som tidligere fortalt ændret, således 
at der i hver bydel er nedsat et boligsocialt forum, hvor kommunale forvaltninger, boligselskaberne, 
lokaludvalg og områdefornyelser drøfter helhedsplaner under et for bydelen. I Valby deltager Dorthe 
Eren i Boligsocialt Forum. 
Det er stadig boligselskaberne, der, i samarbejde med forvaltningen, udarbejder de enkelte 



helhedsplaner, står for borgerinddragelsen m.v. 
I modsætning til tidligere sendes helhedsplanerne ikke ud i decideret høring i f.eks. lokaludvalgene, 
da planerne og ansøgningerne ligger i boligselskaberne. 
Lokaludvalgene involveres i det omfang, boligselskaberne ønsker det. F.eks. var Valby Lokaludvalg 
inviteret til workshop omkring Folehaven/Kulbanevej/Valby ejendommene den 2. Juni. 

Godkendelsesproceduren af boligsociale helhedsplaner foregår således: 
Boligorganisationerne i bydelen udarbejder i samarbejde med relevante kommunale 1.
medarbejdere kontrakter om de indsatser, hvor der er samarbejder mellem boligorganisation 
og kommune. 
Afdelingsbestyrelserne godkender den boligsociale helhedsplan for deres afdeling2.
Kommunens syv forvaltninger og BR godkender det boligsociale samarbejde i bydelene3.
Landsbyggefonden godkender de boligsociale helhedsplaner4.
Den boligsociale indsats kan sættes i gang. 5.

bilag

Valby Lokaludvalgs beslutning den 12.06.2012

Lommepengeprojekt
Karen Lumholdt deltog for nylig i Sikker By gruppen hvor Vanløse Lokaludvalg kunne informere 
om at de ved flere lejligheder har haft unge ansat i lommepengeprojekter i regi af Lokaludvalget.

International dag
Søndag d. 26. August er der igen international dag i Akacieparken. Denne gang afholdes 
arrangementet på Monrads Plads.

Beach Soccer turnering
Beach soccer turneringen på Toftegårds Plads 2-3 juni forløb godt. Lennart Boel er sendt mail, hvor 
han takker sine støtter, bl.a. lokaludvalget. Link til lille film fra arrangementet sendes rundt med 
beslutningsprotokollen. 




